




Települési Önkormányzat Zalameggyes
8348 Zalameggyes, Ady u. 16.
Tel.: 87/459-207

Zalameggyes


 Meggyes 1357-ben tűnik fel először Meggyesi János birtokában, majd 1370-ben a Meggyesi család hat ága osztozik rajta. Meggy szavunk régi helyneveinkben gyakori névelem, képzős változata olyan helyet jelentett, ahol sok meggyfa volt. A település a török hódoltság idején elpusztult. A lakatanná vált falu csak a XVIII. század közepén népesült be. Földbirtokosai ebben az időben a Dóczy és a Forintos nemesi családok voltak. A községben 1770-ben két takács és két kocsmáros élt. A lakosság földműveléssel és állattenyésztéssel foglalkozott. A földmű-

velést nehezítette a Marcal gyakori áradása és a magas talajvíz. Az árukat Sümegen és Jánosházán értékesítették. Két templomot emeltek. A római katolikus vallású hívek az ukki plébániához, az evangélikusok pedig Zalagalsához (ma Veszprémgalsa) tartoztak. Szép, rendezett község, 2002-ben helyezést értek el a „Tiszta Veszprém megyéért” mozgalomban.

Katolikus és evangélikus templomai 1938-ban épültek.

Hagyományörző rendezvények várják az idelátogatókat: augusztus 20-án a Szent István napi búcsú, valamint minden év szeptember második felében kerül megrendezésre a falunap.




 The earliest references of the village dates back to 1357 when it belonged to János Meggyesi. In 1370 six branches of the family shared the village. The word 'meggyes' was often part of place names. Places including this word in their names had a mass of sour cherry trees.

The village got destroyed during the Turkish occupation of Hungary in the 16-17 centuries. The region got populated only in the middle of the 18 century; its landowners were the Dóczy and Forintos noble families. The residents were mainly farmers and ranchmen, whose work was often impeded by high phreatic water and by the flooding of Marcal. In 1770 Zalameggyes had two weavers and two innkeepers, goods were sold in Sümeg and in Jánosháza. Two churches got built. The Roman Catholics went to the abbey of Ukk and the evangelics to Zalagalsa (Veszprémgalsa). Its present day Catholic and evangelic churches were built in 1938. Zalameggyes is a lovely place, it took a good place in the 'Movement to a Clean Veszprém County'.

Traditional programs, such as Saint Stephen Festival on 20 August and Village Day in the second half of September, welcome visitors.



 Meggyes taucht das erste Mal 1357 im Besitz von Meggyesi János auf, dann wird es 1370 unter den sechs Zweigen der Familie Meggyesi aufgeteilt. Unser Wort Sauerkirsche ist in unseren alten Ortsnamen ein häufiger Namensbestandteil, wo es viele Sauerkirschenbäume waren. Die Siedlung wurde zur Zeit der türkischen Herrschaft vernichtet. Das unbewohnt gewordene Dorf wurde erst Mitte des 18. Jahrhunderts bevölkert. Die Feldherren waren in dieser Zeit die adelige Familien Dóczy und Forintos. In der Gemeinde lebten hier 1770 zwei Weber und zwei Gastwirte. Die Bevölkerung machte Landwirtschaft und Tierzucht. Die Landwirtschaft wurde wegen der häufigen Überschwemmung der Marcal und das hohe Grundwasser erschwert. Die Waren wurden in Sümeg und in Jánosházán verkauft. Sie haben zwei Kirchen gebaut. Die römischkatholische Gläubigen gehörten zu der Plebanie Ukk, die evangelischen zu Zalagalsa (heute Veszprémgalsa). Es ist eine schöne, geordnete Gemeinde, welche 2002 im Program „Für das saubere Komitat Veszprém“ geehrt wurde.

Die katholischen und evangelischen Kirchen wurden 1938 gebaut.

Traditionspflegende Veranstaltungen warten auf die Touristen: der Kirchtag wird am 20. August, der Dorftag in der zweiten Hälfte von September veranstaltet.

